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 Referat fra kredsmøde 04-18 

Mødedato og tid Onsdag d. 26. sept. kl. 18.00  

Sted Tåstrup Medborgerhus 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Kredsbestyrelsesmøde  

Deltagere Niels, Ole, Arne, Tonny, Kurt & Anne 

Fraværende Ingen 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

1. Formel godkendelse af referat 
Godkendt. 

2. Tilbagemeldinger – Mosens Dag – Naturens Dag 
Der var generel enighed om at deltage på Naturens Dag fremadrettet. KB er enige om, at denne 
deltagelse kan være gældende som ”sommermøde”, da alle kredsrepræsentanter inviteres. 
Der er andre KB, som har pavilloner el.lign. (kan måske låne fra FR centralt?). 
Niels kontakter FR centralt for at undersøge med hensyn til ”lokale informationsfoldere”. 

a. Mosens Dag 

Anne deltog på Mosens Dag – et velarrangeret og velbesøgt arrangement. Anne sendte føl-
gende til kredsbestyrelsen umiddelbart efter Mosens Dag: 

”Hej Alle 

Jeg brugte min søndag i Vallensbæk Mose, som "udstiller" til Mosens Dag. Der var ikke nogen 
"kendte ansigter" forbi, men jeg vil anslå på, at jeg har talt med omkring 30 personer vedr. 
vores arbejde i kredsbestyrelsen - hvilket jeg egentlig synes er fint. 

Jeg havde powerpoint-showet fra Ole (om St. Vejleås omløb) med og det kørte på en skærm. 
Derudover havde jeg hentet en del materiale hos Friluftsrådet om diverse kampagner og lidt 
om kredsarbejdet. Jeg fik både fortalt om Sejlbjerg Mose, Naturråd, St. Vejleå og meget an-
det. Der var selvfølgelig meget fokus på St. Vejleådalen, og en del kom med kommentarer/øn-
sker til området. "Desværre" var der også et par politikere forbi - og dem har jeg meget svært 

ved at håndtere - jeg taler IKKE politiker-sprog, så lige på det punkt er jeg ikke tilfreds... 

Min holdning er, at det er en god ide at være med på Mosens Dag/Naturens Dag og vil gerne 
foreslå, at vi evt. deltager på Naturens Dag et andet sted næste år. Jeg ved, at der i år har 
været afholdt Naturens Dag bl.a. på Quark (Hvidovre), Ejby Mose (Glostrup) og i Ishøj. 

Mvh Anne 

b. Naturens Dag 

Kurt deltog på Naturens Dag i Ishøj i ”Skovhytten”. Kurts oplevelse var, at det var et godt be-
søgt arrangement, men det var ikke en ”ren” FR stand, hvilket måske kunne have resulteret i 
flere kontakter. 

  



2 
 

3. Visionsplan -Strandparken 
Ole har fremsendt referat fra mødet. Ole har fremlagt forslag om alternativ beskyttelse af havnene 

ved anlæggelse af en ny dæmning udenfor de eksisterende moler og etablering af port/sluse, såle-
des at også havnene kan beskyttes i tilfælde af stormflod. Ole vil fortsat følge sagen. 
Brøndby kommune har klimaplan for regn og vand i høring indtil 23. oktober 2018. Se evt. 
http://www.brondby.dk/Service/Nyheder/2018/08/Forslag-til-Klimaplan-for-regn-og-hav.aspx 

4. Kredsens nye hjemmeside 
Punkter samlet under ét. 
Anne bliver ansvarlig og tager kontakt til FR centralt (Astrid) med henblik på undervisning. 
Følgende ønskes pt. på hjemmesiden: 
• Opgavefordeling 

• Projekter 
• Nyheder 
• Referater (og indkaldelser) 
• KFO 
• Links til f.eks. grønne råd, agendaråd osv. 
• Links til sager i høring. 

5. Information til kredsrepræsentanter 
Punkter samlet under ét. 

• Forslag om at fremsende referat til kredsrepræsentanter (som link) – sendes fra storkoben-
havnvest@friluftsraadet.dk. 

• Niels og Ole vil arbejde på en folder om kredsens arbejde (Anne vil gerne hjælpe med opsæt-
ning). 

• Ole sender notat fra DVL med information om den nye struktur (lokale friluftsråd). 
• Ole sender, som inspiration, sin årlige artikel om FR til KB. 

6. Status på projekter 

a. St. Vejleå 

Projektet afventer stadig forankring i kommune, men der er lys forude. 
Arne efterlyser hjælp til at få ansøgninger til paddehuller tilrettet til andre fonde (Anne kan 
evt. hjælpe senere på året) 
Ole undersøger om pengene til fugletårnet i Vallensbæk Mose er ”så låst”, at de kun kan an-
vendes til fugletårnet – eller om der er mulighed for at anvende nogle af pengene til paddehul-
ler. 

Niels undersøger pris på nyetableret paddehul i Sejlbjerg Mose. 

b. Sejlbjerg Mose 

Friluftsrådet er officielt ude af projektet. Niels forsætter dog i Moselauget, som privatperson. 
Alle faciliteter er på plads. 

Der arbejdes på en samarbejdsaftale mellem områdets interessenter. 

Der er igen i år arrangeret vandreture i området i de kommende måneder.  
Se https://da-dk.facebook.com/sejlbjergmosesvenner/ for arrangementer i området. 
Niels er blevet kontaktet vedr. evaluering af frivillighedsprojektet. 

c. Det spisende Hvidovre 

Foreningen er kommet ind under ”Natur & Ungdom”. 

FR har støttet projektet. 
Niels fremviste foldere om spiselige planter. 
Se https://da-dk.facebook.com/detspiseligehvidovre/ for yderligere informationer. 

d. Ridestiprojektet 

Niels kontakter rytter vedr. oplæg til ridestisystem gennem St. Vejleådalen. 

mailto:storkobenhavnvest@friluftsraadet.dk
mailto:storkobenhavnvest@friluftsraadet.dk
https://da-dk.facebook.com/sejlbjergmosesvenner/
https://da-dk.facebook.com/detspiseligehvidovre/
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7. Bordet rundt – hvad sker der i kommunerne nu 
Albertslund 

Biotopia ”vokser” – der har været flere arbejdsdage. 
Hyldagerparken – bliver til Hyldager bakker – Statens har givet ok til støjvolde. Støjvoldene vil 
blive etableret med overskudsjord fra letbanen. 
Albertslund Naturgruppe ønsker at Naturstyrelsen bliver gjort opmærksomme på, at der kommer 
fokus på biodiversiten, selvom Vestskoven er udlagt som produktionsskov. 
Albertslund Naturgruppe arbejder på at få indført en biofaktor i det grønne regnskab. Se mere om 
grønt regnskab på https://albertslund.dk/borger/affald-energi-og-forsyning/groent-regnskab/. 

 
Brøndby 

 Ingen informationer. 
 

Glostrup 
Ingen informationer. 
 

Høje Tåstrup 
Agendaråds møde (Tonny deltog) med fokus på ”vandland” i Hakkemosen. Agendarådet er ikke 
positive. 
Skovgruppen (Tonny deltager) har fortsat fokus på at finde lokaliteter til ny skov. 
  
Ishøj 

Ny formand for ”Grønt Forum” – Tommy Olsen, Vestegnens Miljø Energi Forening. 
Der vil fremover være temaer for de enkelte møder i Grønt Forum (støj er emnet på det kom-
mende møde). 
Kurt har deltaget i sejltur med fokus på udvikling af Strandparken. 

 
Vallensbæk 
Agenda 21 råd (Ole deltog) har fokus på affaldsindsamling i 2019. Der skal etableres sortering i 6 

fraktioner. 

Anbefalingerne fra Naturrådet er blevet behandlet i Miljø- og Teknikudvalget og alle forslag er fra-
valgt. 
Ole deltager på ”bæredygtighedsfestival” d.28. & 29. september. 
Ole er kommet med i styregruppen for en ny svømmehal i Vallensbæk. 
Ole har, på vegne af kredsbestyrelsen, sendt høringssvar til kommuneplanstrategien. 
Der er udfordringer med bundforholdene i Vallensbæk Mose (hvor fugletårn skal placeres), der er 

14 meter til fast grund. 
 

Hvidovre 
Ingen informationer. 
 
Dansk Vandrelaug 

DVL har møde for kredsrepræsentanter i FR med ca. 30 deltagere. 
 
Dansk Forening for Rosport 
Anne har deltaget i DFfR Miljøudvalgsmøde, hvor der bl.a. blev diskuteret flere aktive miljøfolk. 

 
Spejderne (DDS, KFUM, KFUK, De gule spejdere & Skt. Georgs Gilderne) 
Fælles møde i november for kredsrepræsentanterne i FR. 

 
Skovbrugerråd 
Nørreskoven (ved Furesøen) vil blive udlagt til urørt skov. I de kommende 10 år vil ikke hjemme-
hørende træer blive fældet og herefter vil skoven være urørt. 

 

  

https://albertslund.dk/borger/affald-energi-og-forsyning/groent-regnskab/
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8. Eventuelt 
Ole gennemgik 2 ansøgninger fra Udlodningsmidlerne. 

Ny kontaktperson i FR centralt – Louise Grindsted. 
Anne har bidraget til evaluering af arbejdet med Naturråd. 
Ole har deltaget i workshop om øgning af biodiversitet i private skove arrangeret af Skovforenin-
gen. 
 
Kommende møder vil blive afholdt med start kl. 18:00. 
Datoer for arrangementer i 2018: 

21. november (KB julemøde). 
Datoer for arrangementer i 2019: 
23. januar (KB møde) & 20. marts (kredsrepræsentantsskabsmøde) 

 

Forkortelser: 
FR  Friluftsrådet 
KFO  Kommunalt FriluftsOplæg 

DVL  Dansk Vandrelaug 
DFfR  Dansk Forening for Rosport 
KB  Kredsbestyrelse 
NST  Naturstyrelsen 
DDS  De Danske Spejdere 
KFUM  Kristelig Forening for Unge Mænd 

KFUK  Kristelig Forening for Unge Kvinder 


